

## بيان رابطة الشبكات حول اعتداءات الاحتلال الإسرائيلي ضد الشعب الفلسطيني

## 24 أيار 2021

## **English below**

تشهد مدينة القدس منذ بداية شهر رمضان اعتداءات تقوم بها قوات الاحتلال الإسرائيلي والمستوطنون، في منطقة باب العامود وجي الشيخ جراح ومحيط المسجد الأقصى. ولحق ذلك اقتحام قوات الاحتلال الاسرائيلي لباحات المسجد الأقصى وقيام طائراته بمئات الغارات على الأراضي الفلسطينية

وأسفرت هذه الاعتداءات الوحشية والعدوان المتواصل على القطاع منذ العاشر من أيار الجاري حسب آخر الإحصاءات الرسمية عن استشهاد 259 فلسطينياً بينهم 69 طفلاً و39 امرأة وإصابة 8011 بجراح مختلف وأكثر من 53000 نازح تركوا منازاهم بسبب القصف

إن الاعتداءات الإسرائيلية المنهجة على المسجد الأقصى استفزت مشاعر المسلمين في العالم أجمع فمثل هذه الانتهاكات ستؤدي إلى مزيد من الأزمات وتؤثر على السلام والأمن في الشرق الأوسط.

إننا في رابطة الشبكات السورية والتي تمثل جزء كبير من المجتمع المدني السوري نشدد على ضرورة وقف الاعتداءات الوحشية من قبل الكيان الصهيوني الذي خرق جميع القوانين والأعراف الدولية ونطالب هيئات الأمم المتحدة والدول ذات الصلة أن تقوم بكل الضغط اللازم على حكومة الاحتلال لوقف هجماته الشرسة ضد المدنيين العزل في فلسطين، واحترام مبدأ حربة العبادة وممارسة الشعائر الدينية دون خوف أو ترهيب ونشدد على أنه يتعين على إسرائيل احترام حرمة هذه الأماكن المقدسة وتنفيذ كافة التزاماتها الأخرى ذات الصلة وفقاً للقانون الدولي.

كما أننا نؤكد على حق الشعب الفلسطيني الأزلي في استرداد أرضه المسلوبة منذ 1948 والتي كانت نتيجها تهجير أكثر من 70 % من الشعب الفلسطيني ومحاصرة المدنين، وما يقوم به الاحتلال بشكل ممنهج من سلب بيوت المدنين في القدس المحتلة وآخرها تهجير عائلات في حي الشيخ جراح إن الشعب السوري ذاق ويلات القتل والتهجير والنزوح من نظام مستبد، وضمن صمت دولي مخزي، ذلك الوضع زاد من شعورنا واحساسنا بما يعانيه أهلنا في فلسطين من الاحتلال وظلمه وتعديه علهم.

في ظل هذه الأحداث المؤسفة التي تجري حول العالم وعدم تمكن الشعوب من الحصول على حقوقها والتي تضمنها لها كل الشرائع الدولية وحقوق الإنسان ، ها هي القدس تنتفض مرة أخرى أمام عنجهية وإرهاب الاحتلال الصهيوني الغاصب الذي يعمل بشكل ممنهج على تهويد مدينة القدس وفرض التغيير الديموغرافي على المدينة واستيلاء المستوطنين على بيوت المقدسيين تحت حماية قوات الاحتلال وصمت دولي مخزي.

كما أننا وببالغ الحزن والألم نتقدم الى ذوي الضحايا بخالص العزاء والمواساة سائلين الله تعالى أن يلهمهم الصبر والسلوان على ما أصابهم وأن يتقبل الشهداء، متمنين للمصابين والجرحي الشفاء العاجل والسلامة

رابطة الشبكات السورية: رابطة تجمع الأجسام التنسيقية لمنظمات المجتمع المدني السوري، تجمعها آلية تنسيق شفافة ضمن أُطر تشاركية تعددية ذات مصداقية تهدف الى تعبئة طاقات الأجسام التنسيقية المدنيّة بما يكفل التعبير الخلاّق عن تطلعات المجتمع المدني السوري، وتطوير مبادراته بهدف نصرة قضاياه وبناء قدراته لتعزيز التنمية الشاملة.

تضم رابطة الشبكات السورية ثمانية أجسام تنسيقية وتضم هذه الاجسام التنسيقية 180 مؤسسة تعمل في المجال الانساني و المدني في سوريا ولبنان والأردن وتركيا

Syrian Networks League Syrian.networks@gmail.com



## Statement of the Syrian Networks League on the Israeli occupation attacks against the Palestinian people

Since the beginning of Ramadan, the city of Jerusalem has witnessed attacks by the Israeli occupation forces and settlers, in the area of Bab al-Amud, the Sheikh Jarrah neighborhood, and the vicinity of the Al-Aqsa Mosque. This was followed by the Israeli occupation forces storming the courtyards of Al-Aqsa Mosque, and its planes carried out hundreds of raids on Palestinian lands

These brutal attacks and the continuous aggression on Gaza Strip since the tenth of May, according to the latest official statistics, have resulted in the death of 259 Palestinians, including 69 children, 39 women, and 8,011 with various injuries, and more than 53,000 displaced people left their homes due to the bombing.

The systematic Israeli attacks on Al-Aqsa Mosque provoked the feelings of Muslims around the world, as such violations will lead to more crises and affect peace and security in the Middle East.

We in the Syrian Networks League, which represents a large part of the Syrian civil society, stress the need to stop the brutal attacks by the Zionist entity, which has violated all international laws and norms, and we demand the United Nations bodies and the relevant countries to exert all necessary pressure on the occupation government to stop its fierce attacks against unarmed civilians in Palestine and to respect for the principle of freedom of worship and the practice of religious rites without fear or intimidation and we stress that Israel must respect the sanctity of these holy places and implement all its other related obligations in accordance with international law.

We also affirm the eternal right of the Palestinian people to recover their lands that were stolen since 1948, which resulted in the displacement of more than 70% of the Palestinian people and besieging civilians. The Syrian people have experienced the ravages of killing, displacement from an oppressive regime, and within a shameful international silence, that situation has increased our feeling and our sense of what our people suffer in Palestine from the occupation, its injustice and its transgression against them.

In light of these unfortunate events that are taking place around the world, the inability of peoples to obtain their rights, which are guaranteed by all international laws and human rights, here is Jerusalem rising again in the face of the arrogance and terror of the usurper Zionist occupation, which is systematically working on Judaizing the city of Jerusalem and imposing demographic change on the city and empowering Settlers from seizing the homes of Jerusalemites under the protection of his forces and a suspicious international silence.

We also, with great sorrow and pain, we offer the families of the victims our sincere condolences and sympathy, asking God Almighty to inspire them with patience and solace for what happened to them and to accept the martyrs. We also wish the injured and wounded a speedy recovery and safety.

Syrian Networks League (SNL): An institution that brings together the coordinating bodies of Syrian Civil Society Organizations, gathered by a transparent coordination mechanism within credible, pluralistic participatory frameworks, aiming at mobilizing the energies of civil coordination bodies to ensure the creative expression of the aspirations of Syrian Civil Society, and develop its initiatives with the aim of advocacy for its issues and building its capabilities to promote comprehensive development.

Syrian Networks League consists of eight coordination bodies. These coordination bodies include 185 organizations working in the humanitarian and civil fields in Syria, Lebanon, Jordan, and Turkey.

Syrian Networks League Syrian.networks@gmail.com